
Memo

Datum:
18 september 2019

Onderwerp: Bestuurlijke reactie college op het voorstel Participatie in Barneveld van de 
raadswerkgroep Participatie, stand van zaken visie op netwerksamenleving

Ter attentie van: de gemeenteraad

Afzender: B&W

Met deze memo informeren wij u graag over het volgende:

De gemeente Barneveld heeft het afgelopen decennium veel ervaring opgedaan 
met interactief beleid, het ‘actief betrekken van inwoners, inwonersgroepen, 
maatschappelijke organisaties, ondernemers en andere overheden bij het opstellen 
en uitvoeren van (nieuw) beleid’.
De afgelopen jaren is nadrukkelijker gebleken dat de rol van de overheid verandert; 
die is niet langer die van beleidsbepaler of –regisseur, maar vooral die van 
netwerkpartner. Met andere woorden: één van de partijen die, samen met 
inwoners, inwonersgroepen, organisaties en ondernemers optrekt.

De afgelopen periode gaf de gemeenteraad, met name vanwege het besef van de 
veranderende rol van de overheid en het belang dat wordt gehecht aan burger- of 
overheidsparticipatie, aan behoefte te hebben aan een onderzoek naar hoe de 
participatie op dit moment wordt vormgegeven en welke aanbevelingen voor de 
toekomst kunnen worden gedaan.

Het is goed te constateren dat er op het gebied van participatie al veel goed gaat. 
Dit onderstreept het gevoel dat college en ambtelijke organisatie hebben als het 
gaat om het actief bij het opstellen en uitvoeren van beleid betrekken van inwoners, 
organisaties en ondernemers. Tegelijkertijd zijn er in de notitie ook herkenbare 
aandachtspunten die het verdienen om actief te worden opgepakt of de komende 
periode verder te worden uitgewerkt, zoals het nóg beter structureren van 
participatietrajecten en het benoemen van verwachtingen.

Het college is de gemeenteraad in het algemeen en  de raadswerkgroep in het 
bijzonder erkentelijk voor het feit dat de raad/  de werkgroep het belang van 
participatie onderstreept  en ook zelf een bijdrage wil leveren aan het versterken, 
verbreden en verdiepen van de participatie in Barneveld.

Het college heeft – in het licht van het bovenstaande – dan ook met interesse 
kennis genomen van het voorstel “Participatie in Barneveld” van de 
raadswerkgroep Participatie. Het college  zal de aanbevelingen – voor zover die op 
het college en de gemeentelijke organisatie van toepassing zijn – overnemen en tot 
uitvoer te (laten) brengen en waar nodig en gewenst de gemeenteraad 
ondersteunen.

Afstemming met het onderwerp “visie op netwerksamenleving”
Raad en college kunnen dus voortvarend aan de slag met het uitvoering geven aan 
de vast te stellen aanbevelingen. Dit brengt ons bij een punt van afstemming. Het 



betreft de visie op de netwerksamenleving. Dit onderwerp staat op de  Lange 
termijn agenda met een startnotitie vooraf.. 

Afgesproken is om de startnotitie niet eerder te agenderen dan nadat uw raad zijn 
eigen onderzoek naar participatie heeft afgerond uitmondend in het eerder 
genoemde voorstel participatie vanuit de raadswerkgroep.  Op deze wijze kan er 
afstemming plaatsvinden. Welnu, dat is gebeurd. We zien dat het raadsonderzoek 
een breed terrein heeft bestreken. Onderzoek naar de praktijk van participatie in de 
gemeente Barneveld: wat doen we allemaal al op het gebied van participatie en wat 
kan beter. Ook is er ingezoomd op o.a. de gevolgen van de Omgevingswet in 
relatie tot participatie Right to challenge en het werken met gebiedsregisseurs.
Allemaal onderwerpen die naar onze mening ook in de visie op de 
netwerksamenleving aan de orde zouden moeten komen. Deze visie zou dan 
vooral de functie hebben van het bij elkaar brengen van de huidige activiteiten en 
initiatieven op het gebied van participatie en het verwerken van de aanbevelingen 
van de raadswerkgroep Participatie.

Advies
We constateren dat via het raadsonderzoek -  uitmondend in de notitie Participatie 
in Barneveld en  de bijbehorende aanbevelingen van de raadswerkgroep  -  de 
zaken zijn  beschreven die ook in de te schrijven visie aan de orde zouden moeten 
komen. Naar de mening van het college is het opstellen van een aparte visie op 
netwerksamenleving op dit moment dan ook niet langer opportuun en kiezen wij er 
voor om op basis van de raadsnotitie Participatie  nu direct aan de slag te gaan met 
het uitvoeren en borgen van de door de raad vast te stellen aanbevelingen omtrent 
participatie in Barneveld. Daarover rapporteren wij richting uw raad en gaan 
daarover met u in gesprek. In het komende jaar kunnen we dan altijd bezien of 
nadere verdieping op het onderwerp van participatie-netwerksamenleving alsnog  
gewenst is. 
Vanwege bovenstaande redenering, hebben wij vooralsnog geen startnotitie op de 
visie netwerksamenleving vastgesteld en aan uw raad gestuurd en geven wij u in 
overweging  om dit reeds aangemelde agendapunt niet te behandelen.


